
 1 

Protokół z LIX Nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej  

w dniu 28.09.2010, która odbyła się w  

Sali Konferencyjnej Urzędu Miejskiego, godz. 10.00 

 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Sutyła na wniosek Burmistrza zwołał LIX sesję 

nadzwyczajną i na podstawie listy obecności stwierdził quorum, otwierając obrady Sesji. 

Wniosek Burmistrza stanowi zał. Nr 1 do protokołu. Lista obecności radnych i lista 

zaproszonych gości stanowi zał. Nr 2 i 3 do protokołu.  

Nieobecni usprawiedliwieni radni: W. Kotwica, R. Pawłowski, R. Wolny.  

Spóźnienie zapowiedzieli: T. Purgal, B. Kiryluk, A. Kościukiewicz.  

   

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał porządek obrad. Z uwagi, że jest to sesja 

nadzwyczajna wnioskodawca nie wprowadził uwag do porządku.  

Na wniosek Prezydenta RP, Wojewoda Zachodniopomorski, w związku z tragedią 

Polaków pod Berlinem ogłosił 1 -dniową żałobę narodową. Przewodniczący zarządził minutę 

ciszy dla uczczenia pamięci ofiar.   

 

3. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2010. 

 

Tytułem wstępu głos zabrał Burmistrz Leszek Dorosz. Z dniem 30 września upływa 

termin złożenia wniosków do Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, do 

którego został przygotowany wniosek. Dotyczy on przebudowy ulic 1000-lecia Państwa 

Polskiego i ul. Ludowej. Burmistrz poinformował, że do programu miała zostać zgłoszona 

przebudowa ulicy Polnej jednak z uwagi na wymóg posiadania pozwolenia na budowę 

zdecydowano o zgłoszeniu ul. 1000-lecia PP i Ludowej. Starostwo poinformowało, że 

pozwolenie na przebudowę ul. Polnej Gmina uzyska najwcześniej pod koniec października, a 

termin składania wniosków mija z końcem września.  

 

     -------------------Stan radnych na Sali 10 osób 

          Przyszła radna Beata Kiryluk------------- 

 

Burmistrz uważa, że należy wykorzystać okazję, skoro jest pełna dokumentacja                            

z pozwoleniem na budowę na ul. 1000-lecia i Ludowej. Jest to okazja. Nie wykorzystanie tej 

szansy byłoby niegospodarnością. Zadanie było by jednoroczne. W kwestii ul. Polnej Pan 

Burmistrz wyjaśnił, że projektant podzieli zadanie na dwie części. Do projektu  budżetu 

zostanie wprowadzone na przyszły rok zadanie na rozpoczęcie prac od drogi wojewódzkiej do 

pralni, a w roku 2012 zakończenie prac, prowadzących do Gryfa Las i ul. Dąbrówki                     

z przerwami sezonowymi.  

W projekcie uchwały są 3 wydatki inwestycyjne na kwotę 12 200,00 na przygotowanie 

wniosków i analizy rzeczowo-finansowej, którą w trybie pilnym w przeciągu 7 dni firma 

musiała wykonać. 300 000,00 przeznaczono na urządzenie cmentarza. I etap zakładał 

przygotowanie alejek pod położenie nawierzchni. Teraz nadążyła się okazja, aby wyłożyć 

alejki polbrukiem, uzyskanym z modernizowanego terenu promenady. W związku z 

powyższym został zwiększony zakres o część zadania z II. 3 wydatek dot. Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Gmina jest zobowiązana, jako, że to jest zadanie własne, sprawować opiekę nad 
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osobami wymagającymi całodobowej opieki. W budżecie były zabezpieczone środki na 3 

osoby. Jednakże stan 4 osoby pogorszył się. Stąd koszt wydatków powiększył się o koszt 

utrzymania jednej osoby. Zmniejszony został zakres usług pozostałych, przewozy na gminę, 

które nie będzie dofinansowywane. Przed wakacjami został złożony wniosek                                

o zabezpieczenie kwoty na dodatkowe kursy do sołectw. Teraz nie ma takiej potrzeby, aby 

dalej zabezpieczać środki. Zmniejsza się również zakup usług remontowych. Środki na 

cmentarz zostały pozyskane  właśnie przez zmniejszenie kwoty na remonty chodników                

w mieście i sołectwach. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję: 

Radny Janusz Piłat wystąpił z zapytaniem, czy partnerstwo przy przebudowie ulicy 

Ludowej z innymi podmiotami zostało wzięte pod uwagę? 

Burmistrz wyjaśnił, że partnerstwo jest wymagane i punktowane. Do ostatniej chwili 

Gmina o to zabiegała. W tym przypadku łatwiej o pozyskanie partnerów było w przypadku 

ulicy Polnej. Gmina wystąpiła do partnerów. Spółka Enea odmówiła nam, gdyż musiała by 

partycypować w kosztach budowy chodnika. Na ul. Ludowej są zawarte 3 umowy i dot. one 

wspólnot i firmy Marbud, która jest właścicielem działki w obrębie inwestycji. 

Burmistrz poinformował, że na województwo zachodniopomorskie przypada 60 mln zł, a na 

powiat ok. 30 mln. W RPO nie ma już żadnych środków na programy lokalne, dlatego 

wiadomo, że gminy złożą wnioski o dofinansowanie do województwa.  

Radny Piłat zauważył, że szanse może pomniejszać fakt, iż Gmina dostała dwa 

dofinansowania. Burmistrz nie zgadza się z tym stwierdzeniem, gdyż uważa, że chodzi tylko 

o dobry projekt, względy bezpieczeństwa i partnerów. W przypadku ul. 1000-lecia PP                   

i Ludowej plusem jest fakt, iż Gmina występuje o dofinansowanie przebudowy promenady 

wschodniej i zachodniej w ramach programu rewitalizacji. Wtedy argumentem jest to, iż 

inwestycja połączyła by drogę wojewódzką z promenadą.  

 

Radny Drzewiecki zauważył, że w budżecie na 2010 rok były zaplanowane środki na 

urządzenie cmentarza w kwocie 600 tys. Przetarg się odbył, jest wykonawca. Radnemu nie 

podoba się fakt dodania 300 tys. zł na wyłożenie polbruku. Skąd wynika ta kwota? Czy to 

zadanie będzie wykonywał ten sam wykonawca, czy odbędzie się drugi przetarg? Radny 

zapytał również, czy dojazd do kaplicy będzie remontowany. 

 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy, w celu przygotowania odpowiedzi na pytania 

radnego. 

Po przerwie…. 

 

Głos w dyskusji zabrał Kierownik Referatu Inwestycji Pan Tadeusz Konopacki, który 

wyjaśnił, że 300 tys. zł zostało przekazane, gdyż umożliwił to zapis w specyfikacji, który 

pozwala zwiększyć środki do 50 % kosztów inwestycji bez przetargu. W związku z tym, że 

jest materiał można zrobić kolejny etap. Kwota wynika z wyliczeń. Najpierw kładzie się 

podsypkę, a następnie polbruk, ale tylko przy alejkach okrawężnikowanych. W kwestii 

dojazdu do kaplicy Pan Konopacki wyjaśnił, że podjazd zostanie wyremontowany                        

w przyszłym roku.  

 Na pytanie radnego Wójcika dot. zwiększenia zakresu i związanych z tym kosztem 

położenia polbruku, Pan kierownik poinformował, że liczona jest podsypka i robocizna, gdyż 

materiał jest na stanie Gminy. 

 

    -------------------Stan radnych na Sali 11 osób 

          Przyszła radna Teresa Purgal------------- 
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Radny Duszyński zapytał, czy cały polbruk zostanie przeznaczony na wyłożenie alejek na 

cmentarzu. 

Pan Konopacki wyjaśnił, że nie wszystko zostanie wyłożone, a co zostanie będzie 

rozdysponowane na remonty ulic.  

 W związku z uszczupleniem środków na remont chodników w sołectwach, radny 

Wójcik zapytał, czy na tych inwestycjach zostanie ukończona kadencja.  

Pan Konopacki wyjaśnił, że będzie remontowana ul. Główna do ul. Bocznej i Wodnej, 

będzie to ok. 276 m². Ponad to zostanie wyremontowana alejka na cmentarzu w Lubiniu. 

Wszystkie zaplanowane zadania będą zrealizowane. 

 

Na wniosek Burmistrza Przewodniczący zarządził 5 minut przerwy celem przygotowania 

odpowiednich materiałów dla radnych. 

Po przerwie… 

-------------------Stan radnych na Sali 12 osób 

         Przyszedł radny Andrzej Kościukiewicz ---------- 

 

W odpowiedzi na wcześniejsze pytania radnych odnośnie kosztów 1 m² polbruku Pan 

Tadeusz Konopacki poinformował, że jest 5340 m² polbruku, co daje łączną kwotę 128 zł za 

m². Wyłączając z szacunków materiały wychodzi kwota 56 zł za 1 m².  

 

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodniczący zamknął dyskusję, poddając 

projekt uchwały pod głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 12 radnych.  

 

Uchwała Nr LIX/594/10 z dnia 28.09.2010 i stanowi zał. Nr 4 i 5 do protokołu. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVIII/492/09 Rady Miejskiej             

w Międzyzdrojach z dnia 29 grudnia 2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Międzyzdroje na 2010 rok. 

 

Zagadnienie zreferował Pan Burmistrz. Projekt uchwały jest konsekwencją zmian                  

w uchwale budżetowej. Zmiana w WPI jest w poz. 9 w zadaniu pn. ,,Budowa ul. Polnej                

w Międzyzdrojach”. Zmiana dot. terminu realizacji, który został rozbity na lata 2011-2012.  

W roku 2011 na zadanie zostanie przeznaczone 2 000 000,00 zł, a w roku 2012 będzie to 

kwota 4 000 000,00 zł. Zmienia się również poz. Nr 11, ze względu na wprowadzenie nowego 

zadania pn.,, Budowa drogi ul. Ludowa i 1000-lecia Państwa Polskiego od ul. Turystycznej 

do ul. Pomorskiej, w tym budowa kanalizacji deszczowej, ściekowej, sieci wodociągowej             

z przyłączami, oświetleniem ulicznym”. Łączne nakłady to kwota 4 013 300,75 zł.                       

Zmiana zachodzi również w poz. 13 - ,,Urządzenie cmentarza”. W bieżącym roku na ten cel 

przeznaczono  900 tys. Łączna kwota całego zadania to 2 500 00,00, pomniejszona o wydatki 

tegoroczne, czyli 300 tys., a w roku 2012 wyniesie 600 tys.  

W załączniku nr 2 zmienia się kwota w poz. 1 - koszty kwalifikowane projektu. Zostaje ona 

zwiększona, ponieważ poniesione przez Gminę koszty potraktowano jako wydatek 

kwalifikowany związany z placem zabaw. Gmina uzyska również część zwrotu dot. promocji 

tego przedsięwzięcia, ale nie wiadomo, czy w tym roku, czy w przyszłym dlatego nie zostało 

to jeszcze wprowadzone do budżetu. 

 

Przewodniczacy otworzył dyskusję: 

Radny Janusz Piłat: w WPI mamy też pozostałe inwestycje m.in. remont ul. Orlej.                     

W związku z powyższym radny zapytał, czy odbył się przetarg. 
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Burmistrz wyjaśnił, że przetarg miał zostać ogłoszony w środę.. Na początku przyszłego 

tygodnia przetarg zostanie umieszczony na tablicy ogłoszeń. Umowa będzie mogła być 

podpisana 29 października, a na początku listopada rozpocznie się budowa. 

Radny Drzewiecki zauważył, że w poz. 11 jest wprowadzone nowe zadanie i kwota 4 mln, 

skąd wynika ta różnica? 

Pani Skarbnik tytułem wyjaśnienia poinformowała, że to były wydatki poniesione                   

w latach ubiegłych tj. przygotowanie projektów. 

 

W związku z brakiem pytań i wyczerpaniem tematu Przewodniczący Rady Miejskiej 

zamknął dyskusję, poddając pod głosowanie projekt uchwały. Za przyjęciem opowiedziało się 

11 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

 

Uchwała Nr LIX/595/10 z dnia 28.09.2010 i stanowi zał. Nr 6 i 7 do protokołu. 

 

5. Zamknięcie sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący w związku z wyczerpaniem punktów zakończył obrady LIX sesji 

nadzwyczajnej zamykając posiedzenie.  

 

Protokółowała: 

S. Jakubowska 


